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Ce am făcut pentru ca județul Alba să fie reprezentat în Parlamentul European?

10
Luări de cuvânt în plen

2
Interpelări

9
Evenimente

Sprijin european
pentru creatorii de
conținut cultural din
România și Alba;

Sprijin european
pentru județul Alba în
urma inundațiilor;

Sprijin european
suplimentar pentru
antreprenorii din Blaj
și Ocna Mureș;

Promovarea
potențialului
economic și turistic
al Munților Apuseni;

Alba Iulia - Capitala
fondurilor europene
pentru o zi;

Marcarea Zilei
Autorilor Europeni
alături de tinerii din
Ciugud;

Promovarea
patrimoniului cultural al
României și al
Municipiului Alba Iulia în
Parlamentul European;

Negocieri și bani pentru
județul Alba în cadrul
PNRR;

Oportunități europene
care pot fi accesate de
la nivel local în județul
Alba.

10
Activități de informare

Măsuri ale Comisiei
Europene pentru
gestionarea
potențialelor nereguli
tehnice la
implementarea
proiectului autostrăzii
Sebeș-Turda;

Operaționalizarea
Centrului de gestionare
a deșeurilor de la Galda
de Jos, Alba;



Singurul eurodeputat care a
vorbit despre Alba în

Parlamentul European
“Sunt mândru să reprezint județul Alba, Transilvania

și România în Parlamentul European. Încă din primul

mandat început în 2014, cetățenii din județul Alba au

avut și au în mine un eurodeputat care militează

pentru drepturile lor, pentru alocarea de fonduri

europene suplimentare, pentru conservarea

patrimoniului cultural, precum cel din Alba Iulia,

Munții Apuseni sau din zona Blajului, a Aiudului,

Cugirului sau Sebeșului, pentru sprijinirea statelor

românești și a tinerilor, pentru respectarea

demnității românilor în Uniunea Europeană”.



Zeci de luări de cuvânt
despre județul Alba

Reprezentarea județului Alba în Parlamentul
European prin intervenții, în limba română,
engleză sau franceză, în interesul cetățenilor



victornegrescu.eu

Cu profesionalism, pentru o Românie
puternică în Uniunea Europeană

Identitate
Istorie
Cultură

Patrimoniu

Drepturi
Tineret
Fonduri

Solidaritate
Antreprenori
Schengen



Am luat cuvântul în plenul Parlamentului European pentru a
omagia Ziua Națională a României și pentru a arăta vocația
europeană a Alba Iuliei în contextul Zilei Naționale și a
Centenarului Marii Unirii. Am profitat de ocazie pentru le
explica partenerilor noștri europeni însemnătatea zilei de 1
decembrie, contribuția României la Primul Război Mondial, dar
și importanța pe care o are Alba Iulia în renașterea României
moderne. Am omagiat sacrificiile făcute de sute de mii de
români de-a lungul secolelor pentru realizarea unității
naționale. Peste 300.000 de soldați români au murit în Primul
Război Mondial pentru acest obiectiv.

Am subliniat că Alba Iulia trebuie să beneficieze de un plus de
recunoaștere din partea statului român și să devină un reper
pentru tot ce înseamnă viitorul României. 

Am făcut o prioritate din promovarea în UE a zonei de Centru şi
de Vest a României, prin organizarea unei serii de conferinţe şi
expoziţii  pentru a mă asigura că marcarea Centenarului Unirii
să plaseze municipiul Alba Iulia pe harta Europei. 

"Renașterea României moderne
a avut loc la Alba Iulia"



Alba - parte a Patrimoniului
cultural și a conținutului

cultural și creativ din Europa

Am solicitat alocarea a minimum 2% din
planurile naționale de redresare și
reziliență pentru sectorul cultural și
creativ pentru a crea o moștenire politică
efectivă pentru Anul european al
Patrimoniului Cultural, oferind exemplul
cetății din Alba Iulia.

I-am asigurat pe toți creatorii de conținut
cultural și creativ din România și din
județul Alba de sprijin prin programul
“Europa Creativă”, a cărui alocare a
crescut cu 37%, ajungând la 2,5 miliarde
de euro.

“De la Cetatea din Alba Iulia până la
Colosseumul din Roma, trebuie

susținem patrimoniul cultural
european și moștenirea sa”



În calitate de membru al echipei de
negociere privind bugetul, am obținut o
alocare specială de 8 milioane de euro
pentru Anul European al Tineretului:
“Niciun tânăr nu trebuie lăsat în urmă, fie
că vorbim de tinerii de aici, din
Strasbourg, sau cei din orașul meu, Alba
Iulia”. 

Am solicitat ca resursele financiare să
fie acompaniate de o agendă clară de
măsuri și politici pentru tineri, construite
împreună cu tinerii și organizațiile care
au expertiză. 

Printre măsuri pe care le-am propus
sunt: echivalarea studiilor și calificărilor,
implementarea și extinderea garanției
pentru tineret și a celei pentru copii,

includerea în PNRR a unor fonduri
pentru tineri, sprijinirea educației
inclusive și de calitate în toate statele
membre,dezvoltareaantreprenoriatu-
lui de tineret, a educației civice,
despre mediu, sau a celei digitale și
gestionarea efectelor pandemiei
asupra tinerilor.

Am propus măsuri pentru a sprijini
tinerii să aibă un viitor mai bun oriunde
în UE și am dat exemplul Anei-Maria, o
tânără de 25 de ani, absolventă a
două facultăți din orașul meu, Alba-
Iulia, care mi-a povestit că se
gândește să se mute într-un oraș mai
mare pentru că nu are aceleași
oportunități într-o comunitate mică.



Am prezentat în Parlamentul European mesajul 

“Într-unul din zecile de mii de mesaje transmise de
români liderilor europeni pe care le-am depus la
sediul Consiliului, Irina, o tânără de 22 de ani din

Alba Iulia, scrie că aderarea la Schengen
înseamnă pentru ea că românii devin cetățeni

europeni cu drepturi depline. Așa că realitatea
este simplă: românii merită în Schengen!”

tinerilor din Alba privind aderarea României la Schengen



Am solicitat Comisiei Europene să acorde sprijin României  în
contextul inundațiilor care au afectat mai multe zone din țară
și în mod special județul Alba. 

Solidaritate europeană cu județul Alba
în contextul fenomenelor meteo severe

Am cerut ca România să fie inclusă în alocările oferite prin
Fondul de Solidaritate al UE și din celelalte instrumente
europene.

În calitate de membru în Comisia pentru Bugete din
Parlamentul European am depus toate eforturile pentru ca
oamenii afectați de inundații, din județul Alba și din restul țării,
să beneficieze de sprijinul financiar al Uniunii Europene.



“Șansele pentru un antreprenor din Blaj, Ocna Mureș,
comunități mici, să reușească sunt mult mai mici
decât pentru un întreprinzător din marile capitale
europene”.

De aceea, am solicitat în plenul Parlamentului
European, în cadrul dezbaterii privind starea IMM-
urilor la nivel european, mai mult sprijin pentru
antreprenorii din Alba, făcând referire la cei din Blaj și
Ocna Mureș.

Am propus colegilor eurodeputați și Comisiei
Europene crearea unui pact european pentru IMM-uri
menit să sprijine dezvoltarea antreprenoriatului și
companiile mici și mijlocii din toată Europa.

Pact European pentru IMM-uri și fond
pentru start-up-uri care să sprijine

antreprenorii din Blaj și Ocna Mureș



“Din poziția de chestor, cea mai
importantă funcție deținută de România în
prezent în legislativul european, doresc
să-i asigur pe români, și în mod special pe
cetățenii din județul Alba, că au în mine un
eurodeputat care militează pentru
drepturile lor, pentru alocarea de fonduri
europene suplimentare, pentru
conservarea patrimoniului cultural. Ușa
mea rămâne mereu deschisă pentru toți
cei care militează pentru o Românie
puternică în UE și pentru județul Alba, cu
adevărat modern și european”. 

Viitorul cetățenilor din Alba,
invocat în prima intervenție în plen

în calitate de chestor al Parlamentului European



Alături de cetățeni:
apărăm drepturile lor

la nivel european

Nevoile comunității din Alba, reprezentate
corect în legislativul european prin sesizări

ale eurodeputatului Victor Negrescu





Victor Negrescu a sesizat
Comisia Europeană privind

Centrul de gestionare a
deșeurilor de la Galda de Jos,
pentru a asigura un mediu mai

bun cetățenilor din Alba



Evenimente pentru Alba

Spiritul din Alba, adus la Bruxelles.
Promovarea la nivel european a tuturor

zonelor din județul Alba



Am organizat în Parlamentul European un
amplu eveniment dedicat promovării
Municipiului Alba Iulia, fiind singurul
europarlamentar care a vorbit despre
județul Alba și Alba Iulia în plenul
Parlamentului European. 

Îmi doresc ca Alba Iulia să devină un
reper pentru tot ceea ce înseamnă
viitorul României.

Promovarea patrimoniului
Alba Iuliei în Parlamentul
European

Eveniment de lansare a “reprezentanței”
Munților Apuseni, a județului Alba și a
Țării Moților.

Demers de promovare a potențialului
economic și turistic al Munților Apuseni.

Plan de investiții în turism și locuri de
muncă.

Munții Apuseni, Alba și Țara
Moților, reprezentate la
Bruxelles

Am adus Alba Iulia la Bruxelles grație
solistei Laura Orian, trupei Muzzle,
dansatorilor Mureșan Camelia și Oltean
Rareș, meșterilor populari Popa Marinela
și Mahara Ileana, Școlii de Gladiatori
"Ludus Apulensis", artiștilor plastici
Tibacov Leontin și Theiss Elisabet și
instrumentiștilor Borca Alexandru și
Sima Dragoș.

Spiritul din Alba la Festivalul
Primăvara românească din
Bruxelles

• 

• 

• 

• • 

• 



Elevi de gimnaziu și de liceu din județul
Alba au vizitat Parlamentul European după
ce au participat la un concurs organizat pe
care l-am organizat în colaborare cu
Inspectoratul Şcolar Alba.

Toți participanții la concurs au primit
diplome și materiale informative despre
Europa pentru a premia implicarea tuturor
în acțiuni civice și de voluntariat.

Concursul “Alba Europeană”
pentru elevii din județ

În calitate de vicepreședinte al Comisiei
pentru Cultură și Educație din Parlamentul
European, am marcat Ziua Autorilor
Europeni, la Ciugud, alături de tinerii din
cea mai digitalizată școală din mediul rural
din România.

Am conturat împreună harta Uniunii
Europene cu autorii preferați ai celorlalți
tineri europeni și am aflat de la ei care
sunt cărțile lor preferate.

Prima ediție a Zilei Autorilor
Europeni, marcată la Ciugud

I-am avut ca invitați la Parlamentul
European pe Alexa Daniel Teodor,
președintele Fundației pentru Tineret
Alba, și Alin Florin Lupean, președintele
Asociației Philippi Vision, din județul
Alba, care au vorbit în legislativul
european despre experiențele lor în
dezvoltarea de proiecte dedicate
tinerilor din județ și copiilor din Ucraina
sau Africa.

Expertiza din Alba, adusă în
Parlamentul European

• 

• 

• 

• 

• 



Am continuat promovarea europeană a
patrimoniului cultural din Transilvania și
județul Alba prin nominalizarea la Premiul
Cetățeanului European a interpretei la
tulnic Mariana Gligor, din orașul
Câmpeni.

Este prima propunere legată de
patrimoniul tradițional românesc și
pentru prima dată când avem o referință
clară la județul Alba.

Interpreta la tulnic Mariana
Gligor, din Alba, nominalizată
la Premiul Cetățeanului
European al Anului

Am fost gazda unui eveniment în
Parlamentul European dedicat
promovării investițiilor teritoriale
integrate din România pentru că există
oportunități de finanțare de 600 de
milioane de euro pentru aceste zone
din România, din care face parte și  
zona Țării Moților - Munții Apuseni
(Moții, Țara de Piatră).

Am fost printre primii care au solicitat
includerea ITI Moții în Acordul de
Parteneriat cu Comisia Europeană.

Zona de investiții teritoriale
din Munții Apuseni, inclusă
printre prioritățile de
finanțare europeană

Peste patru sute de persoane au răspuns
invitației la acest eveniment, organizat în
premieră.

În calitate de membru în Comisia pentru
Bugete a Parlamentului European și de
inițiator al unor proiecte pilot în valoare
de peste 90 de milioane de euro,
obiectivul meu este ca aceste
oportunități să fie disponibile și
accesibile pentru un spectru cât mai larg
de beneficiari, mai ales din Alba.

Transylvania EU Funds Day -
Alba Iulia a devenit capitala
fondurilor europene pentru o
zi

• 

• 

• 

• 

• 

• 



Activități de informare

Promovarea cu mândrie în
Parlamentul European a

comunității din Alba



Europa este la ea acasă... în  Alba

Fonduri europene Aderarea României 
la Schengen

UE și activitatea de 
eurodeputat

victornegrescu.eu



Am dat startul, la Alba Iulia, la seria
conferințelor de informare
#FonduriEuropenePentruViitor. 

Am prezentat oportunitățile de finanțare
europene la nivel național și european,
precum și Mecanismul de Redresare și
Reziliență.

Ne-am propus să aducem Europa mai
aproape de cetățeni prin organizarea
unor astfel de acțiuni.

În calitate de reprezentant al județului
Alba am militat și pentru o distribuție
echitabilă a fondurilor care să includă și
județul nostru pentru care inițial nu erau
bani alocați și am reușit.

Există perspectiva ca județul Alba să
beneficieze de fonduri atât pentru
Spitalul Județean, cât și pentru mai multe
obiective printre care construcția unei
creșe în Alba Iulia sau proiecte digitale
ori verzi, pentru diferite localități din
județ.

Sesiune de informare despre
fonduri europene și finanțări
obținute pentru Alba

Am demarat o campanie de informare în toate
localitățile din Alba pe teme și oportunități
europene care pot fi accesate la nivel local.

Am continuat, astfel, campania privind
aderarea României la Schengen
(#RomâniiMerităînSchengen) și i-am invitat pe
cetățenii din Alba să trimită liderilor europeni,
prin intermediul cărților poștale puse la
dispoziție, mesajele de susținere pentru
acest deziderat.

Scopul este acela de a prezenta activitatea
noastră în legislativul european, inclusiv
inițiativele desfășurate în sprijinul județului
Alba, teme europene de interes pentru
cetățeni, precum și oportunități europene
care pot fi accesate la nivel local. 

Campanie de informare în
toate localitățile din Alba
privind Schengen

Am dat startul și am continuat o
companie amplă și periodică de
informare privind activitatea mea de
membru al Parlamentului European și de
europarlamentar de Alba.

Am mers și am vorbit cu cetățenii din  
Aiud, Alba Iulia, Cugir, Ocna Mureș,
Sebeș și Teiuș despre rezultatele
obținute și obiectivele pe care le
urmăresc pentru o cât mai bună
reprezentare a cetățenilor din Alba și a
tuturor românilor în Parlamentul
European.

Am prezentat multe ori în Parlamentul
European județul Alba și am subliniat
mereu potențialul economic și turistic al
zonei pe care o reprezint.

Este important ca instituția Parlamentului
European să se apropie de cetățeni,
pentru acest lucru trebuie sa le explicăm
oamenilor de ce avem nevoie de o
reprezentare profesionistă în legislativul
european.

Campanie de informare
despre UE și activitatea de
eurodeputat

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• • 

• 

• 

• 



“Am susținut înscrierea
Manuscrisului medieval
Codex Aureus, aflat la
Alba Iulia, pe lista
UNESCO.”

Manuscrisul Codex Aureus, document de o
valoare inestimabilă, realizat între anii 805-
810, în timpul împăratului Carol cel Mare, se
află în colecția filialei din Alba Iulia a
Bibliotecii Naționale a României și este parte
a dosarului multinațional “The illuminated
manuscripts of Charlemagne's Court
School”, alături de elemente din Germania,
Franța, Marea Britanie și Austria.

Victor Negrescu, vicepreședinte al Comisiei pentru
Cultură și Educație din Parlamentul European



Interviuri pentru presa din Alba

Fonduri europene și din PNRR pentru Alba,
pentru sectorul creativ din județ și
demersurile pentru aderarea României la
Schengen



Dragi cetățeni ai județului Alba,

Atunci când am vorbit pentru prima dată despre Alba în Parlamentul European, în urmă cu
aproape un deceniu, am făcut-o știind că România generațiilor noastre, stat membru al
Uniunii Europene, nu ar fi fost posibilă fără rolul decisiv pe care l-a avut Alba Iulia în făurirea
României moderne. Am adus constant Europa la Alba și am reprezentat și reprezint cu
mândrie Alba în Europa. 

Pentru mine, destinul european al României este strâns legat de Alba. Cu tinerii și seniorii
săi, cu antreprenorii și oamenii cu inițiativă din întreaga comunitate, Alba are potențialul de a
fi un model pentru comunitățile din Europa. Am simțit acest lucru cu fiecare luare de cuvânt,
interpelare sau acțiune europeană pe care am organizat-o pentru cetățenii din Alba. 

Pe 9 iunie 2024, vor avea loc alegerile pentru Parlamentul European într-un moment în care
Europa este în pericol. 

Așa cum la Alba, simbolul Cetății a protejat idealul României Mari, așa și acum trebuie să
protejăm lucrurile bune aduse de coeziunea europeană. Așa cum la Alba am pus bazele
statului român modern, așa și acum trebuie să punem umărul la treabă și să relansăm
proiectul european pe noi baze care să asigure un trai mai bun pentru toți cetățenii europeni. 

Ar fi cea mai mare greșeală să aruncăm cu pietre în Uniunea Europeană în loc să ne implicăm
și să contribuim la capacitatea ei de a ne asigura în continuare pace și bunăstare. Dacă
cetățenii europeni au nevoie de oameni care să îi reprezinte, Europa are nevoie de noi toți să
luptăm, cu forța argumentelor, cu profesionalism, cu dedicare și cu responsabilitate pentru o
Românie puternică în Uniunea Europeană și o Europă unită, inteligentă, umană, solidară și
competitivă.

Un viitor mai bun îl putem construi numai împreună! Cu oamenii potriviți la locul potrivit, din
Alba până la Bruxelles, ne luptăm pentru un trai mai bun pentru cetățeni!



JUDEȚUL ALBA, ÎN
PARLAMENTUL EUROPEAN

EUROPARLAMENTARUL VICTOR NEGRESCU


